
Or.0002.4.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXIX.2023 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2023 r. w godz. 10.10 – 12:55 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:10. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
5) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
6) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
7) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach;  
8) Andrzej Raciborski – Prezes GSW „Krzewina”, Delegat PIR; 
9) Szczepan Koc – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
10) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
11) Zbigniew Roszkowski – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 
12) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
13) Małgorzata Grabowska – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
14) Krzysztof Falkowski – przedstawiciel firmy Kingspan Water & Energy. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Zaproponował wykreślenie z porządku 
obrad punktu 6.3. „udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bruszewie”. Wyjaśnił, że 
dotacja dla OSP w Bruszewie została zawarta w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2023 r. Nie ma zatem potrzeby podejmowania odrębnej uchwały w przedmiotowej sprawie. 
Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do 
proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy 
o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady.  

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad.  
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanej zmiany w porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia zmiany w porządku obrad stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów XXXVII i XXXVIII Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Omówienie tematu sanitacji wsi i przedstawienie przykładowego rozwiązania. 
6. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) likwidacji Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
2) zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 
3) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych; 

4) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły. 

7. Przedstawienie sprawozdania ze współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2022 r. 
8. Przedstawienie informacji z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2022 r. 
9. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciągi z protokołów XXXVII 
i XXXVIII Sesji Rady Gminy, które stanowi kolejno załączniki nr 5 i 6 do protokołu. 

Uwag do protokołów z poprzednich sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów 

XXXVII i XXXVIII Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołów XXXVII i XXXVIII Sesji Rady 

Gminy Sokoły stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokoły XXXVII i XXXVIII Sesji Rady 

Gminy Sokoły został przyjęte. 
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Ad. 4. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy między sesjami za okres od 28 

marca 2023 r. do 25 kwietnia 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Ponadto 
poinformował, że na dzisiejszym jarmarku odbyły się nieprzyjemne ekscesy z udziałem radnego 
gminy Marka Czajkowskiego. Na posiedzenie komisji poprosiłem pracownika gminy zajmującego się 
poborem opłaty targowej p. Stanisława Michalskiego, aby przybliżył informacje na ten temat. Została 
już opracowana organizacja ruchu i zamówione znaki. Sprawa organizacji pracy targowiska zostanie 
wkrótce unormowana. Najpierw musimy ustawić znaki, a dopiero wówczas będziemy mogli prosić 
policję o egzekwowanie przepisów. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska omówiła opracowaną organizację 
ruchu na placu targowym w Sokołach. 

Kierownik Posterunku Policji w Sokołach Szczepan Koc poinformował, że po zamontowaniu 
znaków policjanci będą mogli podejmować interwencje. Od początku kwietnia policjanci są wzywani 
na targowisko w celu pomocy w upłynnianiu ruchu. Do tej pory nie mieliśmy podstaw prawnych do 
oficjalnych interwencji. W najbliższym czasie to się zmieni i będziemy mogli wypisywać mandaty za 
nieprawidłowe parkowanie na targowisku. 

Pracownik UG Stanisław Michalski przybliżył zdarzenie z dzisiejszego rynku związane 
z nieprawidłowym zaparkowaniem pojazdu przez handlującego na targowisku radnego Marka 
Czajkowskiego i poinformował, że prośba o przeparkowanie pojazdu nie przyniosła efektu. Stwierdził, 
że radny gminy zamiast swoim postępowaniem dawać przykład innym zawzięcie upierał się przy 
swoim i wykłócał się przy innych handlujących. 

Radny Marek Czajkowski przedstawił, że droga od wjazdu do hal była przejezdna. Samochód 
został zaparkowany w bocznej części placu. Pan Stanisław Michalski podczas poboru opłaty targowej 
powiedział, że mam źle zaparkowany samochód i że została wyznaczona jakaś droga poprzeczna. Pan 
wójt opracował jakąś organizację ruchu. Nikt z nas radnych nie zna tego dokumentu. Nie był on 
z nami konsultowany. Oświadczył, że raz na rok handluje produktami rolnymi na targowisku. Został 
zbesztany z błotem przez pracownika gminy pobierającego opłatę targową. Zapytał p. Michalskiego, 
dlaczego dopuścił do zastawienia rzekomej drogi przez innych handlujących? Dlaczego opuścił plac 
targowy tuż po godz. 8.00 i nie dopilnował, aby handlujący na targowisku mogli płynnie go opuścić? 
Ponadto oświadczył, że projekt placu targowego nie był konsultowany z rolnikami i społecznością 
lokalną. Efektem tego są błędy, których można było uniknąć. Dzisiejszy targ pokazał, że 1/3 placu jest 
całkowicie niewykorzystywana przez handlujących, którzy zamiast rozstawić się po całym placu tłoczą 
się w pobliżu wjazdu. Stwierdził, że dzisiejsza sytuacja jest atakiem na jego osobę. Zaprotestował 
przeciwko takiemu podejściu i powiedział, że nie może zgodzić się na publiczne karcenie radnego 
gminy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski powiedział, że zawsze na targowisku pomiędzy 
alejkami był przejazd. Zaapelował do radnego M. Czajkowskiego, aby w przyszłości nie robił awantury 
i dostosował się do prośby inkasenta. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że o godz. 6.00 nie było już innego miejsca. Inkasent 
powinien wskazać miejsce do handlu, a zamiast tego wykłócał się przy ludziach. Po wybudowaniu hal 
plac targowy stał się zbyt ciasny dla handlujących.  

Pracownik UG Stanisław Michalski powiedział, że droga porzeczna zawsze była. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski wyjaśnił, że organizację ruchu na targowisku opracowywał 

fachowiec z uprawnieniami. Nie omawialiśmy jej z radnymi, ponieważ na każdym etapie organizacja 
ruchu była konsultowana z policją. Zapytał radnego Marka Czajkowskiego, po co robi niepotrzebne 
nikomu zamieszanie? Dlaczego nie mógł ustąpić i przychylić się do prośby pracownika gminy? 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że fachowcy tak zaprojektowali wejście na targowisko, 
że zapomnieli o zaplanowaniu chodnika. Obecnie piesi wchodząc na jarmark przeciskają się pomiędzy 
samochodami. Tak samo zaprojektowano organizację ruchu. Obiekt ma służyć ludziom, dlatego 
powinien być jak najlepiej dostosowany do potrzeb handlujących. Ponadto zapytał, czy opłata 
targowa pobierana jest zgodnie z uchwałą? Wyraził wątpliwości w tej kwestii i poddał pod rozwagę 
pracę inkasenta. 
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Pracownik UG Stanisław Michalski powiedział, że pobiera opłatę zgodnie z podjętą uchwałą. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zaapelował o szacunek i pokorę. 
Radny Marek Czajkowski oświadczył, że Przewodniczący Rady powinien łączyć radnych, a nie 

dzielić. 
Radny Piotr Łapiński zapytał p. wójta, czy posiada już jakieś nowe informacje na temat 

rozpisania konkursu w ramach Polskiego Ładu? Nieoficjalnie mówi się już o pewnych założeniach. 
Przypomniał, że trzech radnych złożyło wspólny wniosek o realizację inwestycji. Chcieliśmy wiedzieć, 
czy oficjalnie znane są zasady naboru wniosków i na co mogliśmy liczyć w ramach kolejnej edycji tego 
programu? 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska poinformowała, że organizację 
ruchu na placu targowym w Sokołach wykonał p. Marek Minarczuk z Wysokiego Mazowieckiego 
posiadający uprawnienia kierownika budowy i robót w specjalności konstrukcyjno-inżynieryjnych 
w zakresie dróg. Odnosząc się do konkursu w ramach Polskiego Ładu oświadczyła, że na tą chwilę nie 
mamy jeszcze nowszych informacji, niż te przedstawiane na ostatnim posiedzeniu komisji. 

Radna Jadwiga Sieniawska poprosiła p. wójta o odniesienie się do sprawy ośrodka zdrowia. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że 18 kwietnia br. na posiedzeniu komisji odbyła 

się dyskusja na temat funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Sokołach. Na komisję zostali zaproszeni 
sołtysi, lekarz rodzinny Cezary Reszeć i szef nowego podmiotu prowadzącego ośrodek prof. Robert 
Gajda. Na posiedzenie przybyli też zainteresowani sprawą mieszkańcy i pacjenci ośrodka zdrowia. 
Pan wójt przedstawił, że od 2 grudnia 2022 r. działalność prowadzona przez p. Cezarego Reszecia 
została przekształcona w NZOZ Ceres Sp z o.o. z siedzibą w Sokołach. O zmianie podmiotu 
prowadzącego ośrodek zdrowia zostaliśmy oficjalnie powiadomieni pismem w dniu 20 marca 2023 r. 
Podczas dyskusji na wspomnianym posiedzeniu komisji prof. R. Gajda poinformował, że inicjatywa 
przejęcia ośrodka zdrowia przez spółkę wyszła od naszych lekarzy rodzinnych. Po uzgodnieniach 
zastosowano odpowiednio konstrukcję prawną przenosząc umowę cesją na nowy podmiot. Na 
posiedzeniu komisji lek. Cezary Reszeć informował nas, że sytuacja po zmianie podmiotu nie powinna 
być gorsza, a wręcz lepsza. Rzeczywistość okazała się inna niż zakładano. Po spotkaniu prof. R. Gajda 
powiedział, że otrzymał zimny prysznic, który zmobilizuje go do dalszych działań. Złożył deklarację, że 
do końca kwietnia br. w ośrodku zdrowia mają nastąpić zmiany w postaci zatrudnienia trzeciego 
lekarza, poprawą sytuacji związanej z rejestracją pacjentów i uruchomieniem numeru kontaktowego 
do ośrodka zdrowia. Wyjaśnił, że gmina Sokoły jest właścicielem ośrodka zdrowia, ale prowadzi go 
spółka NZOZ Ceres. Gmina ma kontrolę nad tym co tam się dzieje. Jeżeli obecna sytuacja nie poprawi 
się w wystarczający sposób, to możemy zdecydować się na wypowiedzenie umowę. Przy każdej 
umowie są okresy wypowiedzenia. Na wybór nowego podmiotu trzeba będzie ogłosić konkurs. 
Pójście w takim kierunku może wiązać się z pewnymi niedogodnościami, ale jeśli nie będzie innego 
wyjścia, to tak trzeba będzie postąpić. Powinniśmy być dobrej myśli i dać szansę spółce na poprawę. 
Sprawa będzie przez nas monitowana. Poprosił o pytania w tym zakresie. 

Sołtys wsi Dworaki Staśki Michał Dworakowski oświadczył, że pacjenci nie mogą dodzwonić 
się do ośrodka. Nikt nie odbiera telefonów. Pacjenci oczekują szybkiej poprawy sytuacji, gdyż tak jak 
jest obecnie być dalej nie może. 

Radna Jadwiga Sieniawska oznajmiła, że na posiedzeniu komisji rozmawialiśmy o problemie 
z zarejestrowaniem na wizytę przez telefon. Zwracaliśmy uwagę, że obecnie ośrodek nie zapewnia 
opieki zdrowotnej na oczekiwanym poziomie. Godziny pracy lekarzy zostały mocno ograniczone. Szef 
ośrodka zapewnił nas, że jest na etapie podpisywania umowy z trzecim lekarzem i wkrótce rozwiąże 
problem z rejestracją telefoniczną. Dotychczasowy numer telefonu był zarejestrowany na doktora 
Cezarego Reszecia. Po przejęciu ośrodka przez spółkę numer został wyrejestrowany. Nowy podmiot 
jest obecnie na etapie przejęcia dotychczasowego numeru i uruchomienia dodatkowego numeru. 
Pacjenci ośrodka zdrowia narzekają na organizację pracy ośrodka, ale nie mają uwag do pracy 
lekarzy. Obecnie kończy się już sezon grypowy i wkrótce kolejki do lekarzy będą krótsze. Powinniśmy 
dać szansę nowemu podmiotowi na wprowadzenie zmian i realizację przedstawionych zamierzeń.  

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że pacjentów Ośrodka Zdrowia w Sokołach nie interesują 
kwestie techniczne. Pacjenci oczekują zapewnienia dobrej opieki zdrowotnej, odbierania telefonów 
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i zapisania się na wizytę do lekarza bez zbędnych problemów. Na wspominanym posiedzeniu komisji 
daliśmy czas szefowi nowego podmiotu na wywiązanie się zapewnień. Liczymy, że sprosta on temu 
zadaniu i będzie tak jak wcześniej. Poprosił o rozpropagowanie nowego numeru do ośrodka zdrowia. 
 
Ad. 5. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że zgodnie z przepisami prawa dotyczącymi 
gospodarki o utrzymaniu czystości i porządku właściciel każdej nieruchomości niepodłączonej do sieci 
kanalizacyjnej realizując obowiązek pozbywania się nieczystości ciekłych, z bezodpływowego szamba 
bądź osadnika przyzagrodowej oczyszczalni ścieków, zobligowany jest zawrzeć umowę na odbiór 
nieczystości z przedsiębiorcą posiadającym odpowiednie zezwolenie. Przybliżył, że w ostatnim czasie 
zmieniło się prawo w tym zakresie. Organ nadzoru obliguje nas do egzekwowania przepisów. Na 
dzisiejszą sesją zaprosiliśmy p. K. Falkowskiego z firmy Kingspan Water & Energy, aby zaprezentował 
nam jedno z przykładowych rozwiązań tego problemu, tj. przyzagrodowe oczyszczalnie ścieków. 
W przerwie uczestnicy sesji będą mogli zobaczyć taką oczyszczalnię, ponieważ firma Kingspan Water 
& Energy dostarczyła nam jeden z pokazowych egzemplarzy. Pan wójt przedstawił, że sieć 
wodociągowa w gminie Sokoły ma długość 119,23 km. Do sieci wodociągowej zostało podłączonych 
1.593 budynki. Sieć kanalizacyjna rozprowadzona jest w miejscowościach, tj.: Sokoły, Kruszewo-
Brodowo, Kruszewo-Głąby, Kruszewo-Wypychy, Krzyżewo, Dworaki-Staśki o łącznej długości 33,38 
km (w tym kanalizacja z kanałem tłocznym o dł. 12,117 km prowadząca do m. Krzyżewo i Dworaki-
Staśki). W Sokołach mamy 359 przyłączy, w Kruszewie-Brodowie – 37, w Kruszewie-Głąbach – 6, 
w Kruszewie-Wypychach – 15, w Krzyżewie – 4, w Dworakach-Staśkach – 1, w Perkach Lachach – 1 
i w Perkach Mazowszu – 1. W sumie 424 przyłącza. W rezultacie ok. 1/4 gospodarstw domowych 
została podłączona do sieci kanalizacyjnej. Na terenie gminy mamy 7 przepompowi ścieków 
znajdujących się w miejscowościach, tj. Sokoły, Kruszewo-Brodowo, Kruszewo-Głąby i Perki-Karpie 
oraz 4 oczyszczalnie ścieków znajdujące się w miejscowościach, tj. Sokoły, Nowe Racibory, Stare 
Racibory i Bruszewo. W gospodarstwach domowych naszych mieszkańców znajduje się 127 
przydomowych oczyszczalni ścieków wykonanych w różnych technologiach. Gmina Sokoły otrzymała 
z rządowego funduszu 1,924 mln zł na gospodarkę ściekową. Obecnie trwają prace projektowe 
związane z modernizacją gminnej oczyszczalni ścieków w Sokołach. Po wykonaniu inwestycji 
będziemy gotowi na przyjęcie większych ilości ścieków i osadu z przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Wspomniana na początku wypowiedzi zmiana przepisów wprowadza na wójta gminy obowiązek 
skontrolowania gospodarstw domowych na terenie gminy w zakresie posiadania umowy na odbiór 
nieczystości ciekłych i zagospodarowania ścieków zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
W przypadku niewywiązania się wójta gminy z nałożonego obowiązku zostanie na niego nałożona 
kara w wysokości 10-50 tys. zł. Nie zamierzamy w żaden sposób uchylać się od egzekwowania 
polecenia wojewody i wkrótce rozpoczniemy kontrole. Zanim to jednak nastąpi chcemy o tym 
rozmawiać i przygotować do tego naszych mieszkańców. 

Prezes Zarządu SKR w Sokołach Zbigniew Roszkowski poinformował, że Spółdzielnia Kółek 
Rolniczej w Sokołach od 1996 r. zajmuje się obsługą hydroforni, sieci wodociągowej, oczyszczalni 
ścieków i sieci kanalizacyjnej. Zmiany wprowadzone w przepisach prawnych nakładają na właścicieli 
nieruchomości niepodłączonych do sieci kanalizacyjnej obowiązek zawierania umów na odbiór 
ścieków wytwarzanych w ich gospodarstwach domowych. Z perspektywy eksploatatora oczyszczalni 
ścieków najlepszym rozwiązaniem byłoby podłączenie wszystkich gospodarstw do sieci kanalizacji. 
W przypadku mocno rozproszonej zabudowy, takie rozwiązanie nie jest racjonalne. Sprowadzają się 
tam oczyszczalnie przyzagrodowe. Jednak dowieziony na oczyszczalnię osad z oczyszczalni ścieków 
zakłóca jej pracę i powoduje wzrost kosztów. Obecnie gminy decydują się na różne rozwiązania. 
W znacznym stopniu jest to uzależnione od położenia wsi i ukształtowania terenu. Coraz częściej 
samorządy decydują się na kanalizowanie terenu całej gminy i budowę wielu przepompowni, po to 
aby jak najszybciej dostarczyć nieczystości do oczyszczalni. Po wybudowaniu sieci koszty wykonania 
przyłącza są niewielkie. Za chwilę przedstawiciel firmy Kingspan Water & Energy zaprezentuje 
państwu przykładowe rozwiązanie wykonania oczyszczalni przydomowej. Takie podjęcie do sprawy 
jest bardzo dobre, ale kosztowne. Obecnie gmina przygotowuje się do przebudowy wiekowej już 
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oczyszczalni ścieków. Spółdzielnia uczestniczy w tych pracach. Spodziewamy się większej ilości 
ścieków i zaostrzenia norm w zakresie filtracji nieczystości. Prace idą w dobrym kierunku. Wkrótce 
spodziewamy się rozpoczęcia inwestycji. Po modernizacji oczyszczalni ścieków dobrze byłoby pójść w 
kierunku budowy kanalizacji na dużo większej częściej gminy, niż jest to obecnie. Niektóre wioski w 
gminie są dosyć duże i można byłoby wybudować tam sieci kanalizacyjne. Pieniądze na ten cel można 
byłoby pozyskać z funduszy rządowych i unijnych. Wiele sieci wodociągowych na terenie gminy ma 
już swoje lata. W przyszłości zajdzie potrzeba ich przebudowy. Najstarszą hydrofornią w gminie jest 
hydrofornia w Jeńkach. Należałoby zastanowić się nad jej całkowitym wyłączeniem i wybudowaniem 
nowej hydroforni w Krzyżewie. Nowa hydrofornia zaopatrywałaby obszar obecnej hydroforni w 
Jeńkach, m. Krzyżewo, Jabłonowo, Truskolasy oraz Czajki. Obecnie woda do Krzyżewa, Jabłonowa i 
Truskolas dostarczana jest z hydroforni w Drągach. Jest to bardzo duża odległość. Hydrofornia w 
Jeńkach wymaga kompleksowej modernizacji. Wybudowanie nowej hydroforni w centrum gminy 
odciążyłoby hydrofornię w Drągach i poprawiło zaopatrzenie w wodę dla wielu gospodarstw. 

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że na temat hydroforni w Jeńkach rozmawialiśmy już na 
posiedzeniu komisji. Wyraził sprzeciw wobec planu likwidacji hydroforni w Jeńkach. Budowa linii 
wodociągowej z Krzyżewa do Kowalewszczyzny jest nam bardzo potrzebna, ponieważ wodociąg 
obsługiwany przez hydrofornię w Jeńkach nie został spięty z innymi wodociągami na terenie gminy. 
W sytuacji jakiejś dużej awarii kilka sporych wiosek zostałoby pozbawionych wody. Sąsiednie gminy 
idą w kierunku zupełnie odwrotnym niż jest proponowany. W gminie Kulesze Kościelne wykonywane 
są nowe odwierty w poszukiwaniu wody. Z wielu różnych źródeł można uzyskać informacje, że Polska 
ma jedne z największych deficytów wody w Europie. Nie możemy sobie pozwolić na zamykanie 
strategicznych elementów infrastruktury. Należałoby znaleźć fundusze i rozmawiać o modernizacji tej 
hydroforni. Hydrofornia w Jeńkach ma dużo odbiorców. Woda jest bardzo dobrej jakości. Pomysł 
zamykania hydroforni jest nie jest dobry, dlatego nie powinniśmy podążać w tym kierunku. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że na komisji uzgodniliśmy, że nie będziemy zamykać 
tej hydroforni. 

Prezes Zarządu SKR w Sokołach Zbigniew Roszkowski powiedział, że hydrofornia w Jeńkach 
produkuje najmniej wody spośród hydroforni na terenie gminy, a zasoby wody są tam najsłabsze 
w gminie. 

Radny Piotr Łapiński odpowiedział, że nie jest to powód do likwidacji hydroforni. Lepiej jest 
zmodernizować tą hydrofornię, niż ją zamknąć. 

Prezes Zarządu SKR w Sokołach Zbigniew Roszkowski oświadczył, że zamknięcie hydroforni 
jest tylko propozycją do rozważenia. 

Kierownik sprzedaży w Kingspan Water & Energy Krzysztof Falkowski odnosząc się do 
wypowiedzi Prezesa SKR-u oświadczył, że nie ma złotego środka w kwestii kanalizowania terenów 
wiejskich i wiejsko-miejskich. W miejscu, gdzie jest duże zagęszczenie zabudowy i jest bliskość dużej 
oczyszczalni ścieków, to ekonomicznie najbardziej uzasadnione jest wykonanie sieci kanalizacyjnej. 
W rozproszonych i słabo zaludnionych miejscowościach takie rozwiązanie z wielu różnych względów 
nie sprawdzi się i będzie kosztowne w użytkowaniu. Następnie wyświetlił i omówił prezentację 
multimedialną na temat przydomowych oczyszczalni ścieków. Wydruk prezentacji stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zaproponował konsultacje w przedmiotowym temacie i odbycie 
wyjazdu do gm. Krypno w celu obejrzenia funkcjonujących przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Poprosił sołtysów o sporządzenie listy mieszkańców zainteresowanych budową przydomowych 
oczyszczalni ścieków. 

Sołtys wsi Perki-Wypychy Franciszek Kurzyna zapytał, jak mamy zachęcić mieszkańców wsi do 
zdecydowania się na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków? 

Kierownik sprzedaży w Kingspan Water & Energy Krzysztof Falkowski odpowiedział, że sołtys 
powinien zapoznać mieszkańców wsi z obecną sytuacją prawną w zakresie gospodarki ściekami i z 
konsekwencjami niewywiązania się przez właścicieli nieruchomości z nałożonych na nich 
obowiązków. Podczas rozmowy należy również poruszyć kwestię kosztów wywozu nieczystości 
i ochrony środowiska. 



 7 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że budowa przydomowych oczyszczalni ścieków 
byłaby w jakimś stopniu dofinansowana przez gminę. 

Radny Marek Czajkowski poprosił, aby podczas wyjazdu mieszkańcy mogli obejrzeć kilka 
różnych technologii. Gmina pozyskała dofinansowanie na gospodarkę ściekową. Spróbujemy sięgnąć 
po kolejne fundusze na ten cel. Dobrze byłoby zrobić tak, aby wkład własny rolnika w budowę 
oczyszczalni przyzagrodowej był nie większy niż 1 tys. zł. 

Kierownik sprzedaży w Kingspan Water & Energy Krzysztof Falkowski odpowiedział, że jeżeli 
ktoś otrzyma coś prawie za darmo, to nie będzie o to dbał. Oświadczył, że koszt zakupu i instalacji 
przez fachowców oczyszczalni z marketu wynosi obecnie ok. 10-11 tys. zł. Stwierdził, że jeśli mamy 
poważnie podchodzić do tematu, to koszt wykonania porządnej oczyszczalni nie może być niższy niż 
technologii z marketu. Wyższy wkład zainteresowanego daje gwarancję, że do urzędu będą zgłaszały 
się osoby, które rzeczywiście potrzebują oczyszczalni. Rozdawanie czegoś za półdarmo mija się 
z celem tego przedsięwzięcia. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że w naszej gminie rolnicy dbają o zakupiony sprzęt. 
Stwierdził, że nie zgadza się z takim poglądem. 

Kierownik sprzedaży w Kingspan Water & Energy Krzysztof Falkowski odpowiedział, że ma 10 
letnie doświadczenie w branży, bardzo dużo jeździ po terenie i obserwuje jak wyglądają oczyszczalnie 
po kilku latach od wykonania. Wyraził nadzieję, że w gminie Sokoły będzie zupełnie inaczej. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że na sesję zaprosiliśmy jedną z firm zajmujących się 
wykonaniem przydomowych oczyszczalni ścieków, ale nie gwarantujemy jej, że będzie dostawcą 
oczyszczalni przetargowych. Na dostawę oczyszczalni przyzagrodowych zostanie ogłoszony przetarg. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził przerwę w obradach i zaprosił 
uczestników sesji na pokaz oczyszczalni. 

W trakcie przerwy uczestnicy sesji obejrzeli przykładową oczyszczalnię ścieków dostarczoną 
przez firmę Kingspan Water & Energy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i przekazał głos panu wójtowi. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że przygotujemy i przekażemy sołtysom podczas 

odbioru konto kwitariuszy listy do zebrania podpisów mieszkańców zainteresowanych wykonaniem 
przydomowych oczyszczalni ścieków albo podłączeniem do sieci kanalizacyjnej. Na podstawie 
zebranych danych powiadomimy zainteresowanych. 
 
Ad. 6. 
1) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że sprawa likwidacji Szkoły Podstawowej 
w Bruszewie była wielokrotnie omawiana na posiedzeniach komisji i sesjach. Zapytał, czy jest 
potrzeba przedstawiania tego tematu od początku? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że po ostatnim posiedzeniu komisji odbyło się 

spotkanie z udziałem Dyrektora SP w Sokołach p. Waldemara Kikolskiego i Dyrektor SP w Bruszewie 
p. Krystyny Leśniewskiej na temat możliwości zatrudnienia nauczycieli, którzy nie przechodzą na 
zasiłek kompensacyjny i chcieliby dalej pracować. Ustaliliśmy, że konkretni z imienia i nazwiska 
nauczyciele znajdą zatrudnienie w SP w Sokołach. Po sesji zamierzamy zorganizować spotkanie 
z rodzicami dzieci na temat utworzenia punktu przedszkolnego w Bruszewie. Obecnie jesteśmy już po 
rozmowach z wykonawcą zaplanowanych prac związanych z przystosowywaniem pomieszczeń do 
potrzeb małych dzieci. Pracujemy nad tematem, który jest uzależniony od decyzji rady gminy.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Bruszewie. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 10 
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 głosy przeciw: 3 

 głosy wstrzymujące się: 2 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Bruszewie, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXXIX/255/2023 

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Bruszewie, stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 r. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w 2023 r. dofinansowujemy modernizację dróg 
powiatowych na terenie gminy (droga powiatowa z Czajk do Kobylina-Borzymy i droga powiatowa 
z Sokół do Nowych Racibor) kwotą ok. 3,4 mln zł. Zwrócił uwagę, że nawierzchnia drogi z Czajk (od 
figurki) w stronę Kobylina Borzymy ulega przedwczesnemu zużyciu. Zostało to zgłoszono p. staroście, 
który obiecał naprawę nawierzchni w ramach reklamacji. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że droga została wykonana nie tak dawno, a już są na 
niej koleiny. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że w tym roku przekazujemy 3,4 mln zł staroście 
i spłaciliśmy 2 mln zł kredytu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2023 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2023 r., stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXXIX/256/2023 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 13 do protokołu 
 

3) 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 
w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 
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 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXIX/257/2023 
w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu 
 
4) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie pokrycia 

części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 
pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXIX/258/2023 
w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 
5) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 
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 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania zmieniająca uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 
18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXIX/259/2023 
zmieniająca uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
 
Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że sprawozdanie ze współpracy 
z organizacjami pozarządowymi za 2022 r. było szczegółowo omawiane na posiedzeniu komisji Rady 
Gminy Sokoły i zostało przesłane na skrzynki poczty elektronicznej radnych. Zapytał, czy jest potrzeba 
odczytania tego dokumentu? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2022 r., stanowi załącznik nr 

20 do protokołu. 
 

Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że informacja z działalności 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2022 r. była szczegółowo omawiana na 
posiedzeniu komisji Rady Gminy Sokoły i została przesłana na skrzynki poczty elektronicznej radnych. 
Zapytał, czy jest potrzeba odczytania tego dokumentu? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2022 

r., stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 Radny Piotr Łapiński poinformował, że na posiedzeniu komisji wystąpił z wnioskiem o ujęcie 
w kolejnym sprawozdaniu wniosków odrzuconych przez GKRPA. 
 
Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że ocena zasobów pomocy 
społecznej była omawiana na posiedzeniu komisji Rady Gminy Sokoły i została przesłana na skrzynki 
poczty elektronicznej radnych. Zapytał, czy jest potrzeba odczytania tego dokumentu? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
 
Ad. 9. 
1) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła informację na temat 
obecnie realizowanych inwestycji, tj.: 

 Budowa boisk sportowych wraz z rozbudową sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 
w Sokołach. 
Gmina Sokoły otrzymała promesę z rządowego programu Polski Ład w wysokości 8,1 mln zł 
na realizację inwestycji oszacowanej na 9 mln zł. Przeprowadziliśmy 4 przetargi na wybór 
wykonawcy tego zadania. Nie udało się nam skutecznie wyłonić wykonawcy, ponieważ albo 
nikt nie przystępował do przetargu, albo oferta znacznie (o 6-7 mln zł) przekraczała wartość 
zadania. Przedłużająca się procedura przetargowa spowodowała, że promesa wygasła, ale 
rząd umożliwił składanie korekty inwestycji i wprowadzania zmian do zakresu prac. Po 
konsultacji sprawy z radą gminy podjęliśmy decyzję o zmniejszeniu zakresu przedsięwzięcia, 
po to aby skorzystać z dofinansowania i wykonać inwestycję. Złożyliśmy nowy wniosek 
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i otrzymaliśmy promesę. Obecnie pracujemy nad przygotowaniem dokumentacji potrzebnej 
do ogłoszenia przetargu. 

Radny Kacper Szorc zapytał, czy jest to nowy projekt? 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że nie. 

Jest to dotychczasowy projekt pomniejszony o boiska za rowem i niektóre elementy w sali 
gimnastycznej.  

 Przebudowa i rozbudowa dróg gminnych na terenie Gminy Sokoły. 
Ogłoszony przetarg został unieważniony, ponieważ postępowanie przetargowe przekroczyło 
o ok. 2 mln zł wartość inwestycji. Obecnie pracujemy nad ponownym ogłoszeniem przetargu 
na wybór wykonawcy tego zadania. Rozważamy zmniejszenie zakresu lub zmianę technologii 
wykonania dróg. 

 Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Sokołach. 
Na realizację zadania otrzymaliśmy promesę. Wartość inwestycji została oszacowana na 6,1 
mln zł. Do ogłoszonego przetargu przystąpiło 2 oferentów. Najniższa oferta jest na 6 mln 27 
tys. zł, a więc mieści się w szacunkach. Obecnie oferta jest analizowana i prawdopodobnie 
zostanie podpisana umowa na realizację. 

 Budowa sieci wodociągowej na terenie gminy Sokoły. 
Inwestycja ma na celu spięcie istniejących wodociągów i byłaby wykonana na odcinkach od 
Jabłonowa-Kąty do Truskolas-Lach i od Krzyżewa do Kowalewszczyzny. Pozyskaliśmy na ten 
cel dofinansowanie 1,9 mln zł. Wkład gminy w to zadanie wyniesie zaledwie 2 %. Jeszcze 
w tym tygodniu ogłosimy przetarg na wyłonienie wykonawcy. 

 Remont obiektów zabytkowych. 
Złożyliśmy wniosek na remont kościółka na cmentarzu grzebalnym w Sokołach. Zadanie może 
być zrealizowane na podstawie udzielenia dotacji dla parafii w Sokołach, ale to gmina będzie 
odpowiadała za procedurę i rozliczenie finansowe. Wnioskujemy o dotację w wysokości 1,1 
mln zł. Termin realizacji inwestycji został wskazany do 2027 r. 

 Budowa kładki edukacyjnej i wieży ornitologicznej w Waniewie. 
Prace ze względów proceduralnych rozpoczęły się nieco później niż planowaliśmy, ponieważ 
zmieniły się przepisy dotyczące terenów zalewowych. Przy poprzedniej budowie kładki teren 
inwestycji nie był uznawany za zalewowy. Obecnie jest za taki uważany. Spowodowało to, że 
musieliśmy uzyskać pozwolenie wodno-prawne. Wykonawca inwestycji przyśpieszył postęp 
prac i zapewnia, że zakończy roboty do 28 kwietnia.  

 Radna Jadwiga Sieniawska zapytała o wykonanie placu zabaw w Sokołach. 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że plac zabaw jest 

już na etapie realizacji. Wkrótce zakończą się prace. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że obecnie wspólnie z innymi gminami pracujemy 

nad realizacją szlaku wodnego Pisa-Narew. Ponadto przedstawił, że nadal pracujemy nad tematem 
strefy w Krzyżewie. Nie ukrywamy, że prowadzimy rozmowy z Orlenem. Na ta chwilę jest jeszcze zbyt 
wcześnie, aby przedstawiać jakiekolwiek bliższe informacje na ten temat. Obecnie trwa budowa 
obwodnicy Sokół. Jest to inwestycja Województwa Podlaskiego na terenie naszej gminy. 21 maja 
w Centrum Wystawienniczo-Targowym  w Sokołach odbędzie się pierwszy ekotarg. Obecnie jesteśmy 
na etapie fazy organizacyjnej. Organizacje rolnicze przygotowują się do kolejnej aukcji bydła. Do tej 
pory w CWT w Sokołach odbyło się już 6 wydarzeń. Wkrótce będą kolejne. Na dzisiejszej sesji zostało 
bardzo dużo powiedziane na temat samego targowiska. Zamierzamy wpuścić handlujących na hale, 
aby zapewnić im lepsze warunki do handlu w niesprzyjającą pogodę. Pracujemy nad organizacją 
kolejnych wydarzeń na targowisku w Sokołach. 
2) 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, kiedy rozpoczną się oczekiwane przez 
rolników remonty dróg dojazdowych do pól? 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że w przetargu na 
wykonanie niwelacji równiarką samojezdną dróg gminnych i dojazdowych do pól o nawierzchni 
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żwirowej i gruntowej w 2023 roku wybraliśmy wykonawcę, ale zrezygnował on po pierwszym dniu 
prac, ponieważ okazało się posiadany przez niego sprzęt jest zbyt słaby do wykonania całości zadania. 
Wybraliśmy kolejnego oferenta i będzie on kontynuował rozpoczęte prace. 
3) 
 Radny Marek Czajkowski poruszył temat plebiscytu Podlaska Marka 2022 roku. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że plebiscyt został już zakończony. 

Radny Marek Czajkowski przedstawił, że obecnie handlujący spoza gminy rozstawiają się na 
targowisku i zajmują dużą powierzchnię. Rolnicy z gminy Sokoły, którzy nieco później przyjadą na targ 
nie mają miejsca do wystawienia swoich płodów rolnych. Inkasent pobiera od takich handlarzy opłatę 
w wysokości zaledwie 40 zł. Zaapelował o pobór opłaty od zajętego m2, zgodnie z regulaminem 
targowiska. Przypomniał, że na jednym z poprzednich posiedzeń komisji proponował wykorzystanie 
ogrodzenia targowiska pod przestrzeń reklamową, ale nie było na to akceptacji. Obecnie na 
ogrodzeniu pojawią się plakaty reklamowe wywieszane za darmo. Takie rozwiązanie spowodowałoby 
znaczne wpływy do budżetu gminy i chroniłoby handlujących przed wiatrem z pól. Zasugerował 
przemyślenie tej propozycji. 
 Radny Piotr Łapiński zapytał, czy w tym roku odbędzie się festyn w Waniewie?  

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że w najbliższym czasie skontrolujemy sposób 
pobierania opłaty targowej i przyjrzymy się wielkości miejsca zajmowanego przez handlujących. 
Odnosząc się pytania w kwestii organizacji festynu oświadczył, że w tym roku festyn odbędzie się. 
Obecnie zastanawiamy się nad jego formą i oficjalnym otwarciem przebudowanej kładki. 
4) 
 Sołtys wsi Perki-Wypychy Franciszek Kurzyna zapytał, czy w ramach opłaty za śmieci będą 
odbierane duże opony np. od ciągników rolniczych? 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że opłata jest za 
odpady komunalne. Wielkogabarytowe opony od ciągników rolniczych są odpadami pochodzącymi 
z działalności rolniczej, dlatego takie odpady nie kwalifikują się do odpadków komunalnych. Czasami 
na terenie gminy pojawiają się firmy zajmujące się zbiórką takich odpadów. Jeżeli problem jest 
szerszy, to możemy nawiązać współpracę z takimi firmami. 
5) 

Radny Marek Czajkowski przedstawił, że ludzie na dzisiejszym jarmarku mówili, że nastąpił 
duży wzrost opłaty za obiady w szkole. Zapytał, czy jest to prawda? Jeśli tak, to można było poszukać 
jakichś źródeł dofinansowania posiłków dla uczniów, np. z KOWR-u. Czy szkoła korzysta z pomocy 
w tym zakresie świadczonej przez instytucje państwowe związane z rolnictwem? 

Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach Krystyna Dworakowska odpowiedziała, że nie jest to 
prawda. Opłaty nie wzrosły w znaczący sposób. W obiegu społecznym prawdopodobnie pojawiają się 
już jakieś opinie dotyczące klubu dziecięcego, ponieważ wkrótce kończy się projekt. Nie ma to 
związku z wysokością opłaty za posiłki. Szkoła korzysta z programów „Owoce i warzywa w szkole” 
oraz „Mleko w szkole”. Uczniowie do klasy piątej otrzymują nieodpłatnie owoce, warzywa i mleko. 
Szkoła zapewnia dzieciom tylko zupę i pieczywo, ponieważ nie było zainteresowania pełnymi 
obiadami. 
 
Ad. 10. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 12:55 zamknął obrady XXXIX 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 


